
Medlem af Folketinget Johanne Schmidt-Nielsen (EL) har den 10. september 
2010 stillet følgende spørgsmål nr. 159 (PØU- alm. del) til indenrigs- og sund-
hedsministeren, som hermed besvares.

Spørgsmål S 159  (PØU- alm.del):

”Hvor mange gange er der blevet udarbejdet en ligestillingsvurdering i 
forbindelse med et lovforslag på ministeriets område? ”

Svar:

Indledningsvis bemærkes, at det følger af Justitsministeriets vejledning om 
lovkvalitet fra juni 2005, at der efter omstændighederne kan være grund til at 
redegøre for et lovforslags ligestillingsmæssige konsekvenser. Har et lovfors-
lag ikke konsekvenser af den nævnte karakter, bør dette alene fremgå af lov-
forslagets bemærkninger, hvis der på baggrund af lovforslagets indhold er 
foretaget en større konsekvensvurdering. Det bemærkes, at sådanne konse-
kvenser ikke skal indgå i det sammenfattende skema, som medtages i lovfors-
lagets almindelige bemærkninger. Der kan i øvrigt henvises til Finansministeri-
ets vejledning om konsekvensanalyse fra maj 2005.

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har ikke en samlet opgørelse over, hvor 
mange ligestillingsvurderinger ministeriet har foretaget. Det kan dog nævnes, 
at der i forbindelse med ministeriets lovprogram for 2010/2011 er et forslag, 
hvor der vil blive redegjort for de ligestillingsmæssige konsekvenser i lovbe-
mærkningerne.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /  Birgitte Gram Blenstrup

Svaret bedes sendt til 
Johanne.Schmidt-Nielsen@ft.dk og til udvalg@ft.dk.
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